



Statistics
Canada

Statistique
Canada

service bulletin

bulletin de service

Aviation statistics centre

Produced by the Aviation Statistics Centre, Transportation and Communications Division, Statistics Canada, on behalf of the Ministry of Transport and the Canadian Transport Commission

Centre des statistiques de l'aviation

Rédigé par le Centre des statistiques de l'aviation, Division des transports et des communications, Statistique Canada, pour le Ministère des Transports et la Commission canadienne des transports

Vol. 8, No. 14
ASC-SB-4-4

Civil Aviation - November 1975

Operations of Transcontinental and Regional
Air Carriers

This service bulletin presents preliminary data on the operations and finances of the seven major Canadian scheduled airlines during the month of November 1975.

Complete monthly and year-to-date statistical data may be obtained by consulting the publication, "Transcontinental and regional air carrier operations" catalogue number 51-001.

The seven major Canadian scheduled airlines reported a total of 1,084.1 million passenger-miles for all services during the month of November 1975. This represents a 5.4% increase over the passenger traffic in the same month of 1974. Non-passenger traffic, measured in goods ton-miles for all services, totalled 43.3 million in November of 1975. This matched the total recorded a year earlier in spite of the large decrease in mail ton-miles which occurred as a result of the interruption in postal services in November 1975.

The same seven airlines reported total operating revenues of 108.0 million dollars in November 1975. During the same month, total operating expenses of 118.2 million dollars were incurred. As a result, an operating loss of 10.3 million dollars was reported compared to a loss of 10.8 million dollars in the same month of 1974.

Please direct all enquiries concerning this material to Mr. J. Bekooy or Mr. G. Wilson, Aviation Statistics Centre, telephone (613) 995-9894.

STATISTICS STATISTIQUE
CANADA CANADA

MAR 23 1976

LIBRARY

BIBLIOTHÈQUE

Aviation civile - Novembre 1975

Exploitation des transporteurs aériens
transcontinentaux et régionaux

Ce bulletin de service présente les données provisoires sur l'exploitation et l'état financier des sept principaux transporteurs aériens à horaire fixe du Canada au cours du mois de novembre 1975.

La publication intitulée "Opérations des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux" numéro 51-001 au catalogue réunit toute la statistique mensuelle ainsi que les chiffres cumulatifs depuis le début de l'année.

Les sept principales lignes aériennes à horaire régulier du pays ont déclaré la somme de 1,084.1 millions de passagers-milles pour tous leurs services durant le mois de novembre 1975, soit une hausse de 5.4% par rapport au total enregistré pour le même mois de 1974. Le trafic, autre que celui des passagers, qui est calculé en tonnes-milles de marchandises pour tous les services, a totalisé 43.3 millions en novembre 1975. Ce chiffre est venu pratiquement égaler celui marqué un an plus tôt et ceci en dépit de la baisse considérable survenue dans le transport du courrier en raison de la grève postale au pays en novembre 1975.

Les mêmes sept entreprises aériennes ont accusé des recettes totales d'exploitation de l'ordre de 108.0 millions de dollars en novembre 1975 à l'encontre des 118.2 millions de dollars pour les dépenses d'exploitation. C'est donc dire que la perte au sein du revenu d'exploitation s'est chiffrée à 10.3 millions de dollars pour novembre 1975 vis-à-vis celle de 10.8 millions de dollars pour le même mois de 1974.

Prrière d'adresser toute demande pour renseignements supplémentaires au sein de M. J. Bekooy ou M. G. Wilson, Centre des statistiques de l'aviation, au composant (613) 995-9894.

5-3512-501

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers
Preliminary Data

Exploitation des transporteurs transcontinentaux et régionaux
Résultats provisoires

November 1975 Novembre

	November 1975 Novembre				November — Novembre 1974 Total	Jan.-Nov. Janv.-Nov. 1975 Total	Jan.-Nov. Janv.-Nov. 1974 Total	± change Variation en % 1975 cum. 1974 cum.	
	Air Canada	CP Air	Five regional carriers(1) — Cinq transporteurs régionaux(1)	Total(2)					
Operating Statistics:									
Unit Toll									
Passengers	758	167	291	1,216	1,180	19,366	15,106	+ 1.7	Taxe unitaire
Passenger-miles	654,619	254,972	87,382	996,973	957,869	14,264,350	14,113,237	+ 1.1	Passagers
Passenger ton-miles	65,462	25,497	8,738	99,697	95,787	1,426,635	1,411,324	+ 1.1	Passagers-milles
Goods ton-miles (freight, express, excess baggage) ..	23,926	8,636	2,222	34,784	31,334	333,990	326,958	+ 2.2	Passagers, tonnes-milles
Mail ton-miles	68	156	8	232	6,148	55,083	55,613	- 1.0	Marchandises, tonnes-milles (fret, messageries, excédent de bagages)
Total ton-miles	89,456	34,289	10,968	134,713	133,269	1,815,508	1,793,895	+ 1.2	Courrier, tonnes-milles
Charter									
Passengers	9	1	44	54	47	887	697	+ 27.3	Total, tonnes-milles
Passenger-miles	17,911	512	68,680	87,103	71,015	1,945,000	1,338,435	+ 45.3	Affrètements
Passenger ton-miles	1,791	51	6,868	8,710	7,102	194,500	133,844	+ 45.3	Passagers
Goods ton-miles	1,945	—	6,388	8,333	5,844	69,293	57,040	+ 21.5	Passagers-milles
Total ton-miles	3,736	51	13,256	17,043	12,946	263,793	190,884	+ 38.2	Passagers, tonnes-milles
Fuel Consumption:									
Turbo fuel Gal.	29,749	10,272	8,416	48,437	50,275	625,968	598,039	+ 4.7	Marchandises, tonnes-milles
Turbo fuel \$	12,725	4,898	3,996	21,619	19,228	263,481	207,981	+ 26.7	Total, tonnes-milles
Gasoline Gal.	—	—	46	46	47	733	892	- 17.8	Consommation de carburant:
Gasoline \$	—	—	55	55	32	815	501	+ 62.7	Carburant pour turbo moteurs Gal.
Employment:									
Average No. of employees	20.6	7.5	5.6	33.7	34.4	34.3	33.4	+ 2.7	Carburant pour turbo moteurs \$
Salaries and wages \$	28,300	9,434	7,022	44,756	39,743	477,313	406,005	+ 17.6	Essence Gal.
Statement of Income:									
Operating Revenues	67,993	21,300	18,687	107,980	96,748	1,407,782	1,208,757	+ 16.5	Essence \$
Operating Expenses	73,996	24,780	19,461	118,237	107,499	1,351,690	1,145,726	+ 18.0	Etat du revenu:
Operating Income (Loss) ...	- 6,003	- 3,480	- 774	- 10,257	- 10,751	56,092	63,031		Recettes d'exploitation
Reported Net Income (Loss) — after taxes	- 5,800	- 2,419	- 1,297	- 9,513	- 8,407	- 9,600	2,705		Dépenses d'exploitation

(1) Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Quebecair and Transair. — Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Québecair et Transair.

(2) Operations of the seven carriers represented in total normally account for more than 85% of the revenues and expenses of the Canadian air transport industry. — Ces sept compagnies enregistrent habituellement plus que 85% de toutes les recettes et dépenses d'exploitation de l'industrie des transports aériens au Canada.

— Nil or zero. Néant ou zéro.

-- Too small to be expressed. Chiffre infime.

Note: Monthly figures are subject to adjustments made by the air carriers in their financial statements.

Nota: Les données mensuelles sont sujettes à changement en raison des ajustements faits par les transporteurs aériens dans leurs états financiers.

1010552332

